
Referat af generalforsamlingen i Selskabet for Samtidshistorisk Forskning 13. juni 2022 
Referent: Steven L. B. Jensen  
 

1. Valg af dirigent  
Leif Littrup blev valgt som dirigent. Dirigenten erklærede generalforsamlingen for lovlig indkaldt. 
 

2. Formandens beretning  

Selskabets formand Karen Gram-Skjoldager leverede beretningen. Hun nævnte, at det havde været 
et corona-ramt bestyrelse siden 3 nye medlemmer (Karen, Heidi Vad Jønsson og Steven L. B. Jensen) 
var blevet indvalgt i forbindelse med Generalforsamlingen i forsommeren 2021. Det havde været 
svært at mødes. Årsmødet som oprindelig var planlagt til 28. januar havde måttet udsættes til dags 
dato.  
Der var dog blevet afholdt et vellykket PhD-seminar i samtidshistorie i januar 2022 (online) med 
præsentation af en række papers. PhD-deltagerne herfra var inviteret med til Årsmødet. 
Beretningen blev taget til efterretning. 
 

3. Kasserens beretning 
Kassereren Rasmus Mariager gav sin beretning vedrørende regnskab for 2021 (status per 31. 
december 2021). Der havde været indtægter for 14.100 kroner i kontingent (svarende til 47 
betalere). Der havde i 2021 været udgifter for 7.959 kroner.  
Årets resultat var et overskud på 6.140 kroner. 

 
4. Kontingent for 2022.  

Der var ingen forslag til ændring af kontingent til Selskabet. Det fastholdes derfor på 300 kroner. 
 

5. Valg af bestyrelsesmedlemmer  

Rasmus Mariager var ikke på genvalg. Han blev takket for lang og tro tjeneste. 
Stuart Ward fra Saxo-Instituttet ved Københavns Universitet stillede op. Han blev valgt til 
bestyrelsen. 
Der skulle findes en ny PhD-observatør til bestyrelsen. De havde iblandt sig udpeget Annemarie 
Borregaard til denne rolle. 
Revisorerne modtog genvalg. 

 
6. Forslag til aktiviteter  

Under dette punkt blev det diskuteret:  
1. At åbne for flere små arrangementer udenfor Årsmødet 
2. Åbne Årsmødet op for flere deltagere 
3. Åbne op omkring medlemskriterierne 

Der blev ikke truffet beslutninger om disse, men det er punkter, som bestyrelsen kan diskutere i den 
kommende periode. 
Der blev talt om behovet for administrativ understøttelse. Det er forhåbningen, at der kan 
fortsættes med den nuværende og helt afgørende støtte forankret på Saxo-Instituttet, men der 
mangler ekstra ressourcer til arbejdet. Bestyrelsen vil se på dette. 
Det blev nævnt, at et Årsmøde i juni kunne være særlig belejligt for mange. Det vil blive overvejet 



om januar eller eventuelt juni er det mest hensigtsmæssige tidspunkt for afholdelse. 
Der blev stillet forslag om at flytte Årsmødet til Københavns Universitet. Det blev påpeget, at 
Årsmødet har været afholdt på både Kommunehospitalet og KU Amager. Videnskabernes Selskab 
har klare fordele både økonomisk og placeringsmæssigt (fx for udenbys deltagere). 

 
7. Evt.  

Det blev fremhævet, at det var meget vigtigt med variation i oplægstyperne (som Årsmødet dags 
dato havde praktiseret). Variation her er vigtigere end spørgsmålet om heldagstemaer versus 
udvalgte blandede tematikker som program. 
Det blev fremhævet, at det var godt med diplomater som oplægsholdere for at have eksterne 
stemmer. 


